
PROTOKÓŁ Nr XXVI/09
z XXVI posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 07 września 2009 roku.

Sesja Rady Gminy rozpoczęła  się w sali  konferencyjnej  Urzędu Gminy Mielnik o godz.  900   

zakończyła się o godz.1420

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Otwarcia XXVI sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej  Przewodniczący Pan Stefan 
Troc.
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy 
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 13 radnych.

Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan Wójt zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad sesji o punkt ,,Podjęcie uchwały w 
sprawie zmiany uchwały nr X/40/07 z dnia 28 września 2007r.”

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 13 radnych włączyła  do porządku obrad 
punkt ,,Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr X/40/07 z dnia 28 września 2007r.”

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 13 radnych, ustaliła porządek obrad XXVI 
sesji Rady Gminy.
Brzmi on następująco :

1. Otwarcie sesji. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Wójta o jego pracy w okresie między sesjami. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zamian w budżecie gminy na 2009r. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Mielnik. 
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  liczby  punktów  sprzedaży  napojów  

zawierających  powyżej  4,5% alkoholu  przeznaczonego  do  spożycia  poza  miejscem 
sprzedaży  jak  i  w  miejscu  sprzedaży,  oraz  ustalenia  zasad  usytuowania  miejsc  
sprzedaży, sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Mielnik. 

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  zajęć  
dydaktycznych, opiekuńczych i wychowawczych nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez gminę Mielnik realizujących etat łączony. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr X/40/07 z dnia 28 września 2007r.
11.Informacja z realizacji budżetu oraz wykonania inwestycji i remontów za I półrocze  

2009r. 
12.Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za I półrocze 2009r. 
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13.Informacja z realizacji zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej i wykorzystanie  
budżetu w tym zakresie. 

14.Wypracowanie  kierunków  zagospodarowania  odpadów  płynnych  na  terenach  nie  
objętych kanalizacją. 

15.Informacja  na  temat  podjętych  działań  związanych  z  realizacją  uchwały  nr 
XXIII/138/06 Rady Gminy Mielnik z dnia 16 marca 2006r. w sprawie przystąpienia do  
prac związanych z nadaniem miejscowości Mielnik statusu uzdrowiska albo obszaru 
ochrony uzdrowiskowej. 

16.Odpowiedzi na interpelacje. 
17.Wolne wnioski. 
18.Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z XXV sesji Rady Gminy jest wyłożony na 
sali obrad i jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone do niego uwagi lub poprawki, zostanie 
on przyjęty w takiej formie, w jakiej go sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami:
● w okresie wakacji  Wójt  przebywał  na urlopie  wypoczynkowym,  w tym okresie na 

urlopach przebywała również większość pracowników Urzędu Gminy.
● Odbyły  się  Muzyczne  Dialogi  nad Bugiem,  odbyło  się  również otwarcie  wystawy 

honorowego obywatela Mielnika Pana prof. Henryka Musiałowicza oraz prezentacja 
filmu promocyjnego o nim. Wystawę i film oceniono bardzo dobrze.

● Stwierdzono  jednoznacznie,  że  przyczyną  katastrofy  ekologicznej  Bugu  była 
przyducha  spowodowana  opadami  i  wysoką  temperaturą.  Przedstawicieli  PZW 
zapowiedzieli,  że  sporządzony  zostanie  projekt  zarybienia  rzeki  właściwymi 
gatunkami.  Pan Wójt zapewnił,  że samorząd Gminy Mielnik wesprze finansowo to 
przedsięwzięcie.

● Nastąpiła  zmiana  na  stanowisku  Prezesa  Gminnej  Spółdzielni  “SCH”  -  Pani 
Piotrowska  odeszła  na  emeryturę,  nowym  Prezesem  została  wybrana  Pani  Maria 
Charkiewicz.  Pan  Wójt  złożył  gratulacje  obecnej  na  sesji  nowej  Pani  Prezes  oraz 
życzenia realizacji ambitnych zamierzeń.

● 11 sierpnia br. doszło do podpisania umowy z Marszałkiem Województwa w sprawie 
środków na budowę muzeum na bazie kina, 22 września odbędzie się przetarg na jego 
budowę.  Będziemy  również  składać  wniosek  do  Ministra  Kultury  i  Dziedzictwa 
Narodowego o środki na ten cel. Raz juz składaliśmy wniosek w tej sprawie, został 
jednak odrzucony.

● Nie  otrzymamy  środków na  restaurację  grobów wojennych,  mimo  wcześniejszego 
przyobiecania  ich  przez  Pana Wojewodą.  Z tego  powodu zrobimy w Sutnie  tylko 
tablicę  informującą  o  pomordowanych,  zostanie  to  wykonane  do  Święta 
Niepodległości.

● Wykonano większość prac na obiektach zabytkowych, niektórzy księża rozliczają się 
z przyznanych dotacji. Rozpoczęły się rozmowy na temat dotacji na rok przyszły.
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● Do  30  września  przyjmowane  są  wnioski  odnośnie  funduszy  sołeckich,  do  30 
września można również składać wnioski o zwrot części akcyzy za zakupione paliwo 
przez rolników.

● Wniosek o środki z PROW na budowę oczyszczalni ścieków pozytywnie przeszedł 
wstępną selekcję, nie było zastrzeżeń co do formalnej strony wniosku, rozstrzygnięcie 
nastąpi do końca września br. Pan Minister Sawicki ogłosił zwiększenie środków na 
ten cel. 

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Wójta o jego pracy w okresie między 
sesjami.

Do punktu 5.

Interpelacja nr 48/09 Pana Adama Toboty
W  nawiązaniu  do  wielokrotnych  wystąpień  dotyczących  gospodarki  na  obiektach 
turystycznych  zarządzanych  przez  GOKSiR  w  Mielniku  proszę  o  informację  na  pismie 
dotyczącą  przychodów i  rozchodów GOKSiR w Mielniku  terminie  od 01.01-31.08.2009r. 
Informacja ma dotyczyć:

1. Domków campingowych.
2. Hotelu w budynku OSP w Mielniku.
3. Na obiektach sportowych.
4. Wypożyczalni kajaków.

Proszę o specyfikację poszczególnych rodzajów kosztów.
(w zał. na str..............prot.)

Interpelacja nr 49/09 Pani Olgi Pogrebniak
Proszę o naprawę asfaltu we wsi Radziwiłłówka (druga część), od drogi wojewódzkiej jest 
duże pęknięcie na środkowym złączu.

(w zał. na str..............prot.)

Interpelacja nr 50/09 Pana Jana Zduniewicza
Posługując  się  informacjami  z  realizacji  wykorzystania  budżetu  w  zakresie  ochrony 
przeciwpożarowej i realizacji budżetu GOKSiR za I półrocze 2009r. - przewiduję że koszty 
energii  w  straży  pożarnej  (dz.754,  rozdz.75412  § 4260)  ponoszone  przez  użytkowników 
obiektu przy ulicy Bugowej: OSP, GOKSiR i wynajmujący mieszkania nie ą rozliczane wg. 
miejsca powstawania (co do wysokości kosztów).
Zwracam się  o przedstawienie  na pismie  informacji  o  wysokości  wydatków poniesionych 
przez OSP i GOKSiR w okresie od 01.01.2009r. do 31.08.2009r. za zużycie wody, energii 
elektrycznej,  wody  ciepłej  i  c.o.  (każdy  nośnik  energii  oddzielnie).  Ponadto  uważam,  że 
należy  niezwłocznie  uporządkować  sposób  rozliczeń  w.w  wydatków  ponoszonych  przez 
gminę a zarazem OSP i GOKSiR.

(w zał. na str..............prot.)

Zapytanie Pana Kazimierza Toboty
Jakie  jest  przeznaczenie  lokalu  mieszkalnego  w  straży  pożarnej?  Czy  jest  on 
zagospodarowany a jeśli nie to jakie plany Pan Wójt ma wobec tego lokalu?
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Zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
1. Czy w Ośrodku Zdrowia w Mielniku będzie zatrudniony lekarz na stałe a jeśli nie, to 

dlaczego?
2. Należy rozwiązać problem wałęsających się psów na ulicy Królewskiej. Psy te mają 

właściciela lecz on ich nie karmi, są głodne i zjadają kury na sąsiednich posesjach.

Zapytanie Pana Jana Weremijewicza
1. Na jakim etapie jest budowa świetlicy wiejskiej w Osłowie?
2. Czy władzom gminy jest wiadomy stan jaki panuje na gminnej żwirowni w Osłowie?

Zapytanie Pani Olgi Pogrebniak
Czy są plany zagospodarowania drogi na przystanku w Radziwiłłówce? Nanoszony jest tam 
piach na pół drogi, kto ma go uprzątnąć?

Zapytanie Pana Jana Zduniewicza
1. Czy odcinek ulicy Królewskiej, przy Straży Granicznej, zostanie wyremontowany do 

momentu uroczystego oddania do użytku budynku Straży Granicznej? Na jakim etapie 
jest przygotowanie do wykonania tego remontu?

2. Dlaczego nasza gmina nie chce uczestniczyć w programie inwestycyjnym ,,Orlik”? 
Ponad 70 % gmin bierze udział w tym programie.

3. Czy stary budynek po Straży Granicznej wróci do gminy? Jeśli tak, to w jaki sposób 
zostanie zagospodarowany?

4. Na jakiej działce (powierzchnia) będzie realizowana świetlica w Osłowie? Jaki jest jej 
plan  zagospodarowania  – co  zgodnie  z  założeniami  do projektu,  oprócz  świetlicy, 
znajdzie się na tej  działce? Czy sąsiednie dwie działki,  powstałe z podziału jednej 
większej, zostały sprzedane w dniu 31 sierpnia br?

Zapytanie Pana Jerzego Terebuna
Na jakim etapie jest realizacja oświetlenia ulicznego w Kudeliczach ?

Zapytanie Pana Wiesława Kochanowskiego
1. Dlaczego od tego roku szkolnego wstrzymana została nauka języka niemieckiego w I 

klasie Gimnazjum?
2. Kto sprzątnie ruiny budynku w Mętnej, należącego do Gminnej Spółdzielni?

Zapytanie Pana Adama Toboty
1. Zapytanie  skierowane do  Pana  Przewodniczącego  Rady –  jak  działa  Młodzieżowa 

Rada Gminy, ile odbyła spotkań , czym się zajmowano, ile razy Pan Przewodniczący 
kontaktował  się  z  Przewodniczącym  Młodzieżowej  Rady  Gminy,  jaka  jest  nasza 
opieka nad tą Radą?

2. Czy Urząd Marszałkowski rozdzielił już środki w I naborze na ochronę środowiska? 
Na sesji w lipcu br. informowano, że do końca sierpnia br. nastąpi rozstrzygnięcie 
wniosków. Czy nasz wniosek przyjęto, jaka jest realna sytuacja w tej sprawie?

Zapytanie Pana Stefana Troca
Uchwaliliśmy Program Rozwoju Turystyki – czy z tego Programu zostało coś zrealizowane? 
Czy nie nie jest to kolejny dokument na papierze?
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Do punktu 6.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2009r.  Projekt  ten  jest  zmieniony  w  stosunku  do  projektu  uchwały  przedstawianego  na 
posiedzeniach Komisji, ponieważ wpłynęły dotacje celowe.
Pani Skarbnik przedstawiła te zmiany.

Pan Kazimierz Tobota
Co zostanie zrobione na placu szkolnym za kwotę 120 tys.złotych?

Pan Jan Zduniewicz
Czy istnieje zagrożenie, że do końca roku nie zdołamy wydatkować tych środków?

Pani Alicja Sawczuk – Dyrektor Zespołu Szkół
Zadanie  to  nabrało  tempa,  ponieważ  będzie  realizowane  w  ramach  ministerialnego 
programu ,,Radosna Szkoła”. Program ten przewiduje pokrycie części kosztów (połowę) tego 
zadania.  Jednym z punktów jest  urządzenie  w szkole kącika  zabaw, na który dostaniemy 
zwrot w wysokości 6 tys.złotych. 
Drugim punktem jest zorganizowanie placu zabaw przy szkole dla klas I-III. Te place zabaw 
mają realizować podstawę programową dla klas I-III. Urządzenia, które znajdą się na placu 
muszą spełniać odpowiednie normy – realizować podstawę programową i być bezpieczne.
Złożyliśmy wnioski o dofinansowanie połowy kosztów placu zabaw, byłaby to kwota rzędu 
64 tys.złotych.
Zapewniła, że dołoży wszelkich starań aby do końca bieżącego roku zrealizować to zadanie.
Na pytanie Pana Zduniewicza o podanie przykładu kilku takich urządzeń i ewentualnego ich 
kosztu zakupu oraz możliwość korzystania z placu zabaw przez inne dzieci, nie uczęszczające 
do  szkoły  w  Mielniku  Pani  Dyrektor  wymieniła  następujące  urządzenia:  ściana 
wspinaczkowa, różnego rodzaju robinsonady (domki, pochylnie). Niektóre z tych urządzeń są 
bardzo drogie,  inne tańsze.  Zapewniła,  że z placu zabaw będą mogły korzystać wszystkie 
dzieci, pod warunkiem, że nie będzie on niszczony.

Pani  Maria  Boguszewska jako  pedagog  i  długoletni  wychowawca  dzieci  podkreśliła 
potrzebę urządzenia  takiego placu dla  wszechstronnego rozwoju dziecka.  Wyraziła  jednak 
obawę,  wynikającą  z  wieloletniego  doświadczenia  pracy  w przedszkolu,  że  urządzenia,  z 
których dzieci będą korzystać bez nadzoru nauczyciela, mogą być przez nie niszczone.

Pan Jan Zduniewicz
Zapytał, czy zwiększenie dochodów o kwotę 183.300,00 złotych w podatku od nieruchomości 
wynika z pojawienia się w trakcie roku nowego, dużego podatnika czy też tworząc budżet źle 
oszacowaliśmy przychody.

Pani Skarbnik Gminy
Budżet  uchwaliliśmy  w  listopadzie  ubiegłego  roku,  nie  mieliśmy  dokładnych  danych, 
deklaracje w sprawie podatku spływać zaczęły od stycznia 2009r.
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Pan Adam Tobota
Ile  wiat  zostanie  zbudowanych  za  kwotę  27 tys.złotych?  Kto  jest  ich  wykonawcą  i  jakie 
pieniądze zostały już na nie wydane ?

Pan Tomasz Gorochowicz
Szacunkowy koszt wykonania jednej wiaty wynosi 5 tys.złotych, za kwotę 27 tys. zostanie 
wybudowanych 5 wiat – w Radziwiłłówce,  Koterce,  2 w Tokarach,  jedna na wyjeździe  z 
Wilanowa, druga na krzyżówce drogi Tokary-Wilanowo.
Wykonawcą  wiat  jest  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  w  Mielniku,  nie  wszystkie  wiaty 
zostały zrobione, brak jest w Radziwiłłówce.

Pan Wójt Gminy
Wyjaśnił, że prawo pozwala własnemu zakładowi wypłacić zaliczkowo pieniądze za zlecone 
zadania.

Pan Jan Zduniewicz
Stwierdził, że nie powinno być tak, że dzisiaj rozpatrujemy przyznanie środków na określony 
cel, a cel ten jest juz w trakcie realizacji. Pan radny nie neguje celu, bo jest on słuszny, chodzi 
tylko  o  pewne reguły  i  zasady i  to,  co  jest  zapisane  w przepisach  prawa.  Lepiej  byłoby 
najpierw zapytać Radę o środki a później zlecić realizację zadania.

Pan Wójt wyjaśnił, że czasami trzeba działać szybko i stąd taka kolejność działań. Zgodził 
się z Panem radnym, że lepiej byłoby najpierw pozyskać środki na cel a potem go realizować.

Pani Maria Boguszewska
Czy wykonano już specyfikację dotyczącą kosztów budowy oczyszczalni ścieków?

Pan Wójt Gminy
Specyfikacja jest potrzebna do przetargu. Dopóki Zarząd Województwa nie podejmie decyzji 
w sprawie przyznania nam środków na budowę oczyszczalni,  dopóty nie możemy ogłosić 
przetargu na jej wykonanie. 

Rada Gminy 10 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących się, podjęła uchwałę nr 
XXVI/116/09 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 7.

Pan Adama Tobota
W  projekcie  uchwały  zapisujemy,  że  osobą,  która  będzie  wykonywała  wobec  Wójta 
czynności z zakresu prawa pracy,  jest podległy mu pracownik.  Jaki godzinny tygodniowy 
czas pracy obowiązuje Wójta Gminy i jak się Wójt będzie z tego rozliczał? Każdy wyjazd 
poza  teren  gminy  będzie  ramach  delegacji,  kto  to  sprawdzi?  Czy  Wójt  podpisuje  listę 
obecności?
Jak technicznie zostanie to rozwiązane?
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Pan Wójt Gminy
Wyjaśnił,  że  praktycznie  nie  korzysta  z  delegacji  jadąc  do  Siemiatycz,  zdarza  się  to 
sporadycznie.  Osobą,  która  wykonuje wobec Wójta  czynności  z  zakresu prawa pracy jest 
Zastępca  Wójta  Pan Tomasz  Gorochowicz.  To ustawodawca  zadecydował  kto  ma  wobec 
Wójta  pełnić  tę  rolę.  Pan  Wójt  poinformował,  że  tak  jak  inni  pracownicy  samorządowi 
pracuje  40  godzin  tygodniowo,  nigdy  nie  brał  nadgodzin  a  o  każdym  urlopie  i  innej 
nieobecności Pan Gorochowicz jest informowany.

Pan Adam Tobota
Stwierdził, że kodeks pracy w takich sprawach traktuje wszystkich jednakowo. Jeśli wierzyć 
Wójtowi,  że  jeździ  do  Siemiatycz  bez  delegacji  realizując  tam sprawy służbowe,  to  czy 
pozostali  pracownicy  Urzędu  Gminy  również  mogą  jeździć  w  sprawach  służbowych  bez 
delegacji i czy im również będzie się wierzyć? 
Złośliwcy twierdzą, choć Pan radny im nie wierzy, że Wójt Gminy 3-4 godziny dziennie gra 
w pasjanse.
Zdaniem Pana radnego sprawa czasu pracy Wójta technicznie musi być rozwiązana.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził,  że  korzysta  ze  służbowego  laptopa  i  nie  wyobraża  sobie  jak  miałby 
dokumentować czas pracy przy komputerze. Jeśli chodzi o wyjazdy służbowe pracowników 
do Siemiatycz, to delegacje raczej nie są brane, pracownik informuje swojego bezpośredniego 
przełożonego o takim wyjeździe i podaje jego cel i czas wyjazdu. 
Radny nie może nakazać Wójtowi podpisywania listy obecności, nie może również zwolnić z 
tego. Ustawa mówi kto wobec Wójta posiada takie uprawnienia.

Rada Gminy 11 głosami za, przy 1 głosie sprzeciwu i 1 głosie wstrzymującym się 
podjęła uchwałę nr XXVI/117/09 w sprawie zmiany Statutu Gminy Mielnik.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 8.

Pan Wójt  Gminy wniósł  autopoprawkę  do  projektu  uchwały  w sprawie  ustalenia  liczby 
punktów  sprzedaży  napojów  zawierających  powyżej  4,5%  alkoholu  przeznaczonego  do 
spożycia  poza  miejscem  sprzedaży  jak  i  w  miejscu  sprzedaży,  oraz  ustalenia  zasad 
usytuowania  miejsc  sprzedaży,  sprzedaży  i  podawania  napojów  alkoholowych  na  terenie 
Gminy Mielnik.
W  § 3  w pkt.3  w miejsce  zapisu  ,,w odległości  mniejszej  niż  25  metrów od ogrodzenia  
ogródka gastronomicznego”  wprowadził  zapis  ,,w odległości  mniejszej  niż  10  metrów od  
ogrodzenia  ogródka  gastronomicznego ”.  Wyjaśnił,  że  nie  chciałby  aby  kolidowało  to  z 
istniejącymi już punktami gastronomicznymi, a przy zapisie 25 metrów tak mogłoby być.

Za wnioskiem Pana Wójta w sprawie poprawki do projektu uchwały opowiedziało się 
12 radnych, jedna osoba wstrzymała się od głosu.

Rada Gminy 12 głosami za,  przy 1 głosie wstrzymującym się,  podjęła uchwałę nr 
XXVI/118/09 w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów zawierających powyżej 
4,5%  alkoholu  przeznaczonego  do  spożycia  poza  miejscem  sprzedaży  jak  i  w  miejscu 
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sprzedaży,  oraz  ustalenia  zasad  usytuowania  miejsc  sprzedaży,  sprzedaży  i  podawania 
napojów alkoholowych na terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 9.

Pani Maria Boguszewska
Z przeprowadzonej analizy projektu organizacyjnego roku szkolnego wynika, że nauczyciele 
matematyki będą realizować etat łączony w świetlicy szkolnej. Od tego roku zatrudnia się 
trzeciego nauczyciela matematyki – jaki jest tego powód?

Pan Jan Zduniewicz
Zapytał ilu matematyków jest zatrudnionych w szkole i ilu z nich będzie miało etat łączony.

Pani Alicja Sawczuk – Dyrektor Zespołu Szkół
Jest zatrudnionych 3 nauczycieli matematyki, którzy posiadają kwalifikacje do nauczania tego 
przedmiotu.  Dwóch  z  tych  nauczycieli  będzie  realizować  etat  łączony  w  świetlicy  z 
matematyką.

Pan Adam Tobota
Zapytał ile jest godzin nauczania matematyki w szkole w Mielniku.

Pani Dyrektor Sawczuk odpowiedziała, że na dwa etaty.

Na  stwierdzenie  Pana  Adama Toboty,  że  w  tej  sytuacji  nie  było  potrzeby  zatrudniana 
trzeciego matematyka,  Pani Dyrektora Sawczuk odpowiedziała że nie było. Była potrzeba 
zatrudnienia nauczyciela świetlicy.

Rada Gminy 8 głosami za, przy 2 głosach sprzeciwu i 3 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę nr  XXVI/119/09  w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 
dydaktycznych,  opiekuńczych  i  wychowawczych  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach 
prowadzonych przez Gminę Mielnik realizujących etat łączony.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 10.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił i omówił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
X/40/07 z dnia 28 września 2007r.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  13  radnych,  podjęła  uchwałę  nr 
XXVI/120/09 w sprawie zmiany uchwały nr X/40/07 z dnia 28 września 2007r.

w zał. na str.............prot.)

Do punktu 11.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację z realizacji budżetu oraz wykonania 
inwestycji i remontów za I półrocze 2009r.

(w zał. na str.............prot.)
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Do punktu 12.

Pan  Jerzy  Terebun  -  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej Rady  Gminy  przedstawił 
sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za I półrocze 2009r.

(w zał. na str.............prot.)

Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności 
za I półrocze 2009r.z działalności za I półrocze 2009r.z działalności za I półrocze 2009r.

Do punktu 13.

Pan Adam Tobota
Z przedstawionej informacji wynika,  że na zakup energii  w straży wydano 29 tys.złotych. 
Dlaczego jest to tak duża kwota?

Pan Wójt Gminy
Wyjaśnił, że pod zapisem energia mieści się energia elektryczna, ogrzewanie(gaz) i woda i 
dotyczy okresu za I półrocze br. Jest to zapis zgodny z klasyfikacją budżetową. Za czynsze za 
I półrocze br. uzyskaliśmy zwrot w wysokości 5.800 złotych i zwrot z GOKSiR za część 
hotelową 2.400 złotych (dla GOKSiRu część hotelową obiektu przekazano 24 kwietnia br.)
W najbliższym czasie zostanie podzielona energia elektryczna, pozostanie jednak problem z 
ogrzewaniem, ponieważ jest jedna kotłownia na 4 użytkowników – GOKSiR, straż pożarną i 
2  mieszkania.  Okres  sprawozdawczy  obejmuje  zimowe  miesiące  i  stąd  duże  kwoty  na 
energię.
Gaz  zawsze  będzie  obciążał  jedną  jednostkę  a  pozostałe  jednostki  będą  zwracały  tej 
obciążanej.

Pani Skarbnik uzupełniła i rozszerzyła wypowiedź Pana Wójta w tej sprawie. 

Pan Jan Zduniewicz
Stwierdził, że cały czas nie chodzi tu o zapisy ale o nieprawidłowości w rozliczaniu energii. 
Nieprawidłowość w rozliczaniu wszelkich wydatków budżetowych jest wykroczeniem wobec 
ustawy o finansach publicznych.
Nie  może  być  taka  sytuacja,  że  robiliśmy  inwestycję  na  obiekcie  przy  ulicy  Bugowej, 
wykonawcą  był  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  a  my  cały  prąd  i  wodę zaliczyliśmy  do 
wydatków straży pożarnej.
Komisja Rewizyjna Rady Gminy przeprowadzając kontrolę w GOKSiR dopatrzyła się tych 
nieprawidłowości, co zostanie odnotowane w protokole kontroli.
Pan radny zaapelował aby uporządkować to jeszcze w tym roku, nie czekając przyszłego roku 
budżetowego. Rozliczenia należy dokonać wstecz.

Pan Wójt Gminy
W wypowiedzi Pana Zduniewicza padło stwierdzenie, że energia zużyta do remontu została 
dopisana do straży. Zawsze przy remoncie energia obciąża inwestora, nigdy wykonawcę, w 
tym przypadku ZGK.
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Pan Jan Zduniewicz stwierdził,  że  hotel  remontowano  nie  dla  straży  pożarnej  tylko  dla 
GOKSiR  i  w  wydatkach  GOKSiR  a  nie  straży  powinna  być  ujęta  energia.  Raz  jeszcze 
zaapelował aby jak najprędzej zlikwidować tę nieprawidłowość.

Pani Skarbnik Gminy
Wyjaśniła, że nie jest to żadna nieprawidłowość, ponieważ w ewidencji budynek ten figuruje 
jako budynek OSP i  zawsze wydatki  na ten budynek tak były  planowane.  Jest  tam jeden 
licznik  i  nie  da  się  wydatków  ponoszonych  na  ten  budynek  zaplanować  w  dziale 
administracja.

Pan Stefan Troc
Poparł  stanowisko  Pana  Zduniewicza  w  tej  sprawie,  na  zewnątrz  wychodzi  fałszywa 
informacja, że na straż pożarną łożone są tak duże wydatki, co faktycznie nie ma miejsca.

Pan Jan Zduniewicz
Dajemy  dotację  na  działalność  GOKSiR  w  kwocie  1.200.000  złotych.  Jeżeli  będziemy 
nierzetelnie rozliczali działalność gospodarczą GOKSiR (hotel w budynku straży), to czy w 
przyszłym  roku  jako  Rada  będziemy  wiedzieli  ile  dotacji  dajemy  na  tę  działalność 
gospodarczą, która zdaniem Pana radnego powinna być rentowna. Jeśli nie jest rentowna, to 
nie powinno się jej prowadzić. Pan radny stwierdził, że rozumie iż kultura, sport i inne rzeczy 
tego typu muszą być dotowane, nie może to jednak dotyczyć działalności gospodarczej. Jeśli 
nie będziemy mieli  tej  działalności  rozliczonej  prawidłowo, nie będziemy wiedzieli  na co 
dajemy w przyszłej dotacji pieniądze dla GOKSiR.
Uważa, że rozliczenie jest prostą rzeczą, można to zrobić licznikami lub realnymi stawkami w 
umowie użytkowania.
Zdaniem Pana radnego normy rozliczeniowe użyte w umowie są za niskie, nie są to normy 
realne. Dotyczy to wody, ścieków, energii elektrycznej i ogrzewania. Trzeba to urealnić.

Pan Adam Tobota
Nawiązując do wypowiedzi Pana Wójta w dyskusji i stwierdzenia, że nie jest on ekonomistą 
powiedział, że może przytoczyć z 10 przykładów wypowiedzi Pana Wójta, gdzie mówił on, 
że jest praktykiem ekonomistą.
Zdaniem Pana radnego praktyk ekonomista nie doprowadziłby do sytuacji, że jednostki które 
zajmują się działalnością gospodarczą przynoszą straty. 
Jeśli  chodzi  o  wodę,  to  w  hotelu  mieszkały  obozy  sportowe  i  należy  przypuszczać,  że 
młodzież która kopie piłkę przez cały dzień nie kąpie się raz dziennie. 
Działalność gospodarcza GOKSiR musi być rzetelnie wykazana, między innymi po to, aby 
wiadomo  było  czy  to  ma  sens.  Co  do  braku  sensu  tego  przedsięwzięcia  Pan  radny  był 
przekonany już w momencie remontu hotelu, co niejednokrotnie sygnalizował. Szkoda tylko, 
że  do  działalności  tej  angażowani  są  pracownicy  kultury,  którzy  powinni  zajmować  się 
działalnością kulturalną a nie gospodarczą.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację z realizacji zadań w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej i wykorzystania budżetu w tym zakresie. 

(w zał. na str.............prot.)



11

(po przerwie)
Do punktu 14.

Pan  Jan  Weremijewicz  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego 
poinformował,  że  na  posiedzeniu  Komisji  w  dniu  27  sierpnia  2009r.  zajęto  następujące 
stanowisko  w kwestii  wypracowania  kierunków zagospodarowania  odpadów płynnych  na 
terenach nie objętych kanalizacją :

,,Komisja Rady Gminy zaproponowała, aby rozważyć dwa kierunki zagospodarowania 
odpadów płynnych na terenach nie objętych kanalizacją:

1. Opracować na 2010r. program dofinansowania budowy przydomowych oczyszczalni  
ścieków z różnych źródeł na terenach poza miejscowością Mielnik.

2. Opracować alternatywny program dla miejscowości nie objętych przyłączeniem do 
projektowanej oczyszczalni ścieków tj. zlewni lub oczyszczalni wiejskich.”

Pan Wójt Gminy
Zgodnie z obietnicą złożoną na posiedzeniu Komisji Pan Wójt rozmawiał z Wójtem Korycina 
gdzie od 1994r. budowane są oczyszczalnie przydomowe. Wójt Korycina może przyjechać na 
posiedzenie  Komisji  i  opowiedzieć  o  budowie  tych  oczyszczalni,  można  też  pojechać  na 
wycieczkę do tej gminy i obejrzeć oczyszczalnie na miejscu.

Po dyskusji nad tym tematem radni zdecydowali, że sprawa wypracowania kierunków 
zagospodarowania odpadów płynnych raz jeszcze wróci na posiedzenie Komisji. 
Komisja odbędzie posiedzenie wyjazdowe, gdzie w terenie obejrzy różne typy oczyszczalni.

Do punktu 15.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  informację  na  temat  podjętych  działań  związanych  z 
realizacją uchwały nr XXIII/138/06 Rady Gminy Mielnik z dnia 16 marca 2006r. w sprawie 
przystąpienia do prac związanych z nadaniem miejscowości Mielnik statusu uzdrowiska albo 
obszaru ochrony uzdrowiskowej.
Przedstawił niezbędne wymagania do uzyskania statusu uzdrowisk, wynikające z art.34, 35, 
38,  39 i  41 ustawy z dnia 28 lipca 2005r. o lecznictwie uzdrowiskowym,  uzdrowiskach i 
obszarach ochrony uzdrowiskowej oraz o gminach uzdrowiskowych.
Pan Sekretarz poinformował, że Państwowy Instytut Geologiczny w Warszawie przygotował 
wstępną  informację  na  temat  możliwości  występowania  wód  potencjalnie  leczniczych  w 
miejscowości Mielnik nad Bugiem.

(w zał. na str.........prot.)
Należy opracować projekt prac geologicznych (koszt 3-5 tys.złotych, zatwierdza go geodeta 
wojewódzki),  który upoważni  do wykonania  otworu geologicznego.  Obowiązkowo należy 
wykonać dwa otwory:

● eksploatacyjny
● chłonny, do zwrotu wody, z uwagi na jej znaczne zasolenie.

Obowiązkowe jest również wykonanie zasilenia w energię elektryczną terenu odwiertu. Koszt 
jednego odwiertu, w zależności od użytego materiału, wynosi około 1 mln.złotych. Gmina nie 
może  wystąpić  o  koncesję  na  poszukiwanie  wód,  konieczne  do  tego  jest  powstanie 
konsorcjum lub spółki prawa handlowego.
W dniu 26 czerwca 2009r.  podjęto uchwałę nr  XXIV/115/09 w sprawie przystąpienia  do 
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sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego,  mająca  na  celu 
uporządkowanie spraw planistyczno-urbanistycznych i przeznaczenia terenów pod przyszłe 
inwestycje, w tym lecznictwo uzdrowiskowe. 
Inna uchwała w sprawie opłaty miejscowej (jedna z nielicznych w województwie) reguluje 
kwestię klimatu i jakości powietrza.

Na prośbę  Pana radnego Weremijewicza Pan Sekretarz Gminy przedstawił opisy granic 
stref  ochronnych  określonych  w  ustawie  o  lecznictwie  uzdrowiskowym,  uzdrowiskach  i 
obszarach ochrony uzdrowiskowej oraz o gminach uzdrowiskowych.

Pan Adam Tobota
Poprosił Pana Wójt o informację na temat prowadzonych rozmów z osobą, która podjęła się 
pośrednictwa w znalezieniu inwestora zainteresowanego budową uzdrowiska.

Pan  Wójt poinformował,  że  rozmowa  ta  dotyczyła  naszych  zasobów  związanych  z 
posiadanymi wodami i tego, co możemy zaoferować. Osoba ta okazała się niewiarygodna, nie 
wywiązała się ze złożonych obietnic i kontakt z nią został zerwany. Obecnie nawiązaliśmy 
kontakt z inną osobą, bardziej wiarygodną i zobaczymy co z tego wyniknie.

Pan Jan Zduniewicz
Stwierdził,  że  cieszy  się  że  podjęliśmy  jakieś  działania  w  tej  sprawie  (przystąpienie  do 
sporządzenia planu zagospodarowania przestrzennego) i że sprawą tą zajmuje się Sekretarz 
Gminy, co jest gwarancją, że w tej sprawie coś się będzie działo, bo straciliśmy już wiele lat.
Pan Zduniewicz zaapelował o nagłośnienie sprawy, zamieszczenie w internecie dobrej oferty, 
zaoferował pomoc w szukaniu informacji na ten temat.

Pan Adam Tobota
Jeśli woda, która znajduje sie pod nami jest ogromnym zbiornikiem, to sąsiednie gminy mogą 
nas wyprzedzić i zająć się jej wydobyciem.
Pan Tobota zaproponował aby w poszukiwaniu inwestora zwrócić się do Biskupa Dydycza, 
który ma rozległe kontakty we Włoszech i który raz już tu kogoś polecał w tej sprawie, oraz 
do  Pan  Andrzeja  Skopińskiego,  mieszkańca  naszej  gminy,  architekta  o  międzynarodowej 
sławie.
Zaproponował, aby na etapie prac nad planem zagospodarowania przestrzennego pomyśleć o 
zapisie  dotyczącym  wielkości  działek  przeznaczonych  pod  zabudowę.  Powinny  to  być 
przynajmniej  25  arowe  działki,  a  nie  10  arowe  i  mniejsze,  bo  to  nijak  ma  się  to  do 
miejscowości uzdrowiskowej. Takie szatkowanie działek, jakie się robi obecnie, uniemożliwi 
nam w przyszłości pozyskanie inwestorów do budownictwa uzdrowiskowego.

Rada  Gminy  przyjęła  do  wiadomości  informację  na  temat  podjętych  działań 
związanych  z  realizacją  uchwały nr  XXIII/138/06  Rady Gminy Mielnik  z  dnia  16 marca 
2006r. w sprawie przystąpienia do prac związanych z nadaniem miejscowości Mielnik statusu 
uzdrowiska albo obszaru ochrony uzdrowiskowej.



13

Do punktu 16.

Odpowiedź na interpelację nr 48/09 Pana Adama Toboty
Odpowiedź zostanie udzielona na piśmie przez Dyrektora GOKSiR

Odpowiedź na interpelację nr 49/09 Pani Olgi Pogrebniak
Interpelacja zostanie przesłana do Powiatowego Zarządu Dróg.

Odpowiedź na interpelację nr 50/09 Pana Jana Zduniewicza
Odpowiedź zostanie udzielona na piśmie

Odpowiedź na zapytanie Pana Kazimierza Toboty
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy
Mieszkanie,  które  wcześniej  było  wydzierżawione  dla  SP  ZOZ  obecnie  nie  jest 
zagospodarowane.  Okazało  się,  że  mieszkanie  to  jest  połączone  energią  elektryczną  z 
mieszkaniem wynajmowanym przez Panią Anitę Łobanowską i należy to podzielić. Na dzisiaj 
Wójt nie jest w stanie nic więcej powiedzieć na temat tego mieszkania.

Odpowiedź na zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy

1. Zapytanie  Pani  radnej  zostanie  skierowane  do  Dyrektora  SP  ZOZ.  Z  wcześniej 
udzielonych  wyjaśnień  przez  Pana  Dyrektora  wynikało,  że  od  1  września  br.  w 
Ośrodku Zdrowia ma być pełna obsada lekarska.

2. Wałęsające się psy nie są bezpańskie, mają właścicieli, sprawa ta zostanie skierowana 
do Pana Komendanta Prokopczuka z Komendy Powiatowej Policji w Siemiatyczach.

Odpowiedź na zapytanie Pana Jana Weremijewicza
Odpowiedzi udzielił Pan Zastępca Wójta Gminy
Jest wydana decyzja o warunkach zabudowy na świetlicę w Osłowie, rozpoczynają się już 
prace  projektowe.  Działka,  na  której  stanie  świetlica  ma  powierzchnię  0,17  ha,  pozostałe 
działki, które wyłączono z dużej działki, nie zostały sprzedane.
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy
Na żwirowni  złożone  zostały  betonowe  elementy  i  nadpalone  rzeczy,  znana  jest  nam ta 
sytuacja  i  zajmiemy się  nią.  Wiemy kto to  zrobił  i  wystąpimy z  pismem do tej  osoby o 
usunięcie nawiezionych rzeczy.

Odpowiedź na zapytanie Pani Olgi Pogrebniak
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy
Problem ten jest znany, spróbujemy zająć się tą sprawą.

Odpowiedź na zapytanie Pana Jana Zduniewicza
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy
Droga Mielnik-Radziwiłłówka jest drogą powiatową, uchwalając budżet gminy przyznaliśmy 
dla Starostwa dotację na tę drogę i wyraziliśmy wolę wspólnej realizacji tego przedsięwzięcia.
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Pan Sekretarz Gminy
W uzupełnieniu  wypowiedzi  Pana  Wójta  poinformował,  że  w lutym br.  wystąpiliśmy do 
Starostwa  z  prośbą  o  przygotowanie  dokumentacji  na  ten  fragment  ulicy  z  jednoczesną 
przebudową skrzyżowania. Prace projektowe jednak zapóźniły się, że dopiero w w ostatnich 
dniach została złożona całość dokumentacji.  Większym problemem jest brak w Starostwie 
środków  finansowych  na  to  zadanie.  Liczono,  że  środki  zostaną  uzyskane  ze  sprzedaży 
nieruchomości  w Wolce  nad  Bugiem,  jednak  nie  doszło  do  zbycia  tych  nieruchomości  i 
środków  nadal  nie  ma.  Zwróciliśmy  się  z  prośbą  do  Starostwa  aby  przed  uroczystością 
oddania  do  użytku  strażnicy  SG  dokonać  naprawy  fragmentu  ulicy  Królewskiej  robiąc 
nakładkę z emulsji. Obiecano nam, że zostanie to zrobione.
Odpowiedzi udzielił Pan Zastępca Wójta Gminy
Nie dysponujemy dostatecznym terenem żeby wykonać boisko w ramach programu ,,Orlik”, 
stąd nie mogliśmy do niego przystąpić. Jesteśmy na etapie projektu na kompleks sportowy 
przy stadionie – basen+ boisko do siatkówki. To boisku, które projektujemy, nie wpisuje się 
w program,,Orlika”, bo nie spełnia parametrów.
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy
Jeśli chodzi o budynek obecnej strażnicy, to z reguły mienie po jednostkach mundurowych 
przejmuje starostwo. Jak będzie w przypadku budynku strażnicy, to jeszcze nie wiadomo co 
dalej z tym będzie.
Odpowiedzi  udzielił  Pan  Zastępca  Wójta  Gminy  (patrz  odpowiedź  na  zapytanie  Pana 
Weremijewicza)

Odpowiedź na zapytanie Pana Jerzego Terebuna
Odpowiedzi udzielił Pan Zastępca Wójta Gminy
W  najbliższych  dniach  otrzymamy  pozwolenie  na  budowę  z  Urzędu  Wojewódzkiego, 
dotyczące  realizacji  inwestycji  w  drodze  wojewódzkiej.  Oświetlenie  to  jest  w  drodze 
wojewódzkiej, stąd takie procedury.

Odpowiedź na zapytanie Pana Wiesława Kochanowskiego
Odpowiedzi udzieliła Pani Dyrektor Zespołu Szkół
Zmienił sie program nauczania, do tej pory Dyrektor miał 2 godziny na określone zadania i 
język niemiecki mieścił  się w tych zadaniach.  Teraz Dyrektor ma tylko jedna godziną.  W 
szkole są dwa języki  - obowiązkowy angielski i  dodatkowy rosyjski.  Język niemiecki  jest 
umieszczony  w  planie  nauczania,  jeśli  godzin  wystarczy  to  będzie  nauczany  w  ramach 
obowiązującego  projektu  organizacyjnego,  jeśli  nie,  Pani  Dyrektor  wystąpi  do  organu 
prowadzącego o zwiększenie liczby godzin.
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy 
Pani Prezes wyjechała obejrzeć ten budynek i obiecała, że zajmie się tą sprawą osobiście.

Odpowiedź na zapytanie Pana Adama Toboty
Odpowiedzi udzieliła Pani Dyrektor Zespołu Szkół
Młodzieżowa Rada Gminy powstała 2 lata temu i niektóre zapisy w jej statucie wymagają 
aktualizacji, np. zapis o rocznej kadencji rady. Jest to za krótki okres, bo zanim młodzi radni 
dowiedzą się czegoś o funkcjonowaniu rady,  to muszą odchodzić ze swoich stanowisk. W 
bieżącym roku szkolnym będzie wybrana nowa rada, wcześniej dokonane zostaną zmiany w 
statucie.
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Pan Przewodniczący Rady
Poinformował,  że  nie  posiada  wiedzy  na  temat  ile  razy  obradowała  Młodzieżowa  Rada 
Gminy ani też czym się zajmowała. Pan Przewodniczący zapewnił, że zapyta o to opiekuna 
Rady i informację tę przekaże Panu radnemu Tobocie.
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy 
Pan  Wójt  przeprosił  za  wcześniejsze  wprowadzenie  w  błąd  radnych  odnośnie  terminu 
rozstrzygnięcia wniosków składanych do PROW. Rozstrzygnięcie nastąpi w terminie 90 dni 
od daty zakończenia naboru a nie 60 jak mówił wcześniej.  Oznacza to, że rozstrzygnięcie 
nastąpi do końca września br.

Odpowiedź na zapytanie Pana Stefana Troca
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy 
To wszystko co znajduje się w programie rozwoju turystyki dotyczy środków w budżecie. W 
tym  roku  w  budżecie  na  ten  cel  prawie  nie  było  zaplanowanych  środków,  z  wyjątkiem 
środków na projekt platformy widokowej i szlaki.

Pani Alicja Sawczuk
W  odniesieniu  do  wcześniejszej  wypowiedzi  dotyczącej  zatrudnienia  3  nauczyciela 
matematyki  wyjaśniła,  że  radnym  nie  jest  znana  sprawa  skarg  rodziców  składanych  na 
nauczycieli.  Stąd  wynikło  zatrudnienie  jeszcze  jednego  nauczyciela  i  takiego  podziału 
obowiązków,  który  ma  służyć  dobru  dzieci.  Poprosiła  radnych  o  zaufanie  wobec 
podejmowanych przez nią decyzji kadrowych.

Pan Jan Zduniewicz
Stwierdził, że nie jest zadowolony z odpowiedzi na złożone zapytania. 
W szkole  brak  jest  boiska  i  błędem jest  to,  że  nie  weszliśmy  w program ,,Orlik”.  Jeśli 
Ministerstwo Sportu przez 5 lat  finansuje opiekuna boiska,  nie powinniśmy się bać, że w 
szóstym roku będziemy robić to sami.
Pan radny nie otrzymał również odpowiedzi na zapytanie o plan zagospodarowania działki 
pod  świetlicę  w  Osłowie,  co  oprócz  świetlicy  jeszcze  tam  będzie.  Poprosił  o  szerszą 
odpowiedź na ten temat.
Powiat po raz kolejny nas oszukał w kwestii drogi przy nowej strażnicy. Powiat powinien z 
większym szacunkiem podchodzić do środków, które Mielnik do tej pory angażował w ich 
drogi. Powinniśmy więcej żądać od powiatu.

Pani Alicja Sawczuk – Dyrektor Zespołu Szkół
Wyjaśniła, że aby boisko ,,Orlika” mogło powstać przy szkole trzeba byłoby dokupić jeszcze 
3 działki. Nie ma terenu na boisko spełniające parametry programu ,,Orlik”.

Pan Wójt Gminy
Chcieliśmy przystąpić  do programu ,,Orlik” ale przy szkole nie ma terenu na boisko, zaś 
planowane  boisko  w  kompleksie  sportowym  przy  stadionie  nie  spełniało  parametrów 
określonych w programie.
Jeśli chodzi o plan zagospodarowania działki  w Osłowie, to kiedy będzie gotowy projekt, 
radni zostaną z nim zapoznani. Na etapie projektowania Wójt nie będzie opowiadał o tym co 
tam będzie.  Pan Przewodniczący Weremijewicz i Pani sołtys  Osłowa mają wiedzę na ten 
temat  i  wiedzą  również  czego  tam  chcą.  Na  temat  zagospodarowania  placu  w  Osłowie 
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powinni wypowiadać się mieszkańcy wsi.

Pan Adam Tobota
Stwierdził, że wypowiedź Pana Wójta świadczy o tym, że nie słucha on tego, co mówią radni.
Nikt z radnych nie wskazywał co ma być na tym placu, było tylko zapytanie czy będzie tam 
coś jeszcze oprócz budynku świetlicy. Chyba nie jest to tajemnicą?

Pan Wójt zapewnił, że w stosownym czasie zawiadomi radnych co będzie na tej działce.

Do punktu 17.

Pan Jan Weremijewicz
Po interpelacji Pana radnego w sprawie utrzymanie drogi Niemirów -Maćkowicze dokonano 
odkrzaczenia  na  odcinku  około  500  metrów,  na  drodze  liczącej  kilkanaście  kilometrów. 
Obecnie, w okolicach kolonii Osłowo, krzaki wiszą nad jezdnią, łamią się i spadają na nią. 
Trzeba porozmawiać z Powiatowym Zarządem Dróg, jeśli  nie  są w stanie  oczyścić  drogi 
sami, niech zlecą to Zakładowi Gospodarki Komunalnej w Mielniku.

Pan Sekretarz Gminy
Wyjaśnił, że prace nie są robione nie ze względu na brak mocy przerobowych tylko z powodu 
braku środków na ten cel. Nie może więc być mowy o wynajmowaniu do tych prac ZGK, bo 
nie ma czym płacić.

Pan Wójt Gminy
Problem ten  występuje  na wszystkich  drogach,  nie  lepiej  wygląda  droga  wojewódzka do 
granicy  państwa.  Pan  Wójt  interweniował  w  Wojewódzkim  Zarządzie  Dróg  w  sprawie 
wycięcia  sosen  rosnących  w  asfalcie  na  drodze  wojewódzkiej.  Brak  środków  nie  jest 
wytłumaczeniem.

Pan Zastępca Wójta Gminy
Poinformował,  że przystąpiliśmy do prac związanych z opracowaniem programu usuwania 
wyrobów  zawierających  azbest.  Od  dzisiaj  będzie  przeprowadzana  inwentaryzacja  tych 
wyrobów, będą chodziły dwie panie i będą liczyły ile eternitu znajduje się w gospodarstwie.
Pan Wójt poprosił sołtysów o pomoc w realizacji  tego przedsięwzięcia,  przede wszystkim 
należy nie utrudniać pracy tym paniom i pozwolić im wejść na podwórko w celu obejrzenia 
zabudowań. Stosowne informacje na ten temat znajdą się na tablicach ogłoszeń w sołectwach.

Pan Adam Tobota
Stwierdził,  że  brak  jest  estetyki  w  ustawieniu  koszy  na  segregowane  śmieci  –  stoją  na 
pochyłościach, w niewykoszonej trawie. Brak jest również estetyki słupków ustawionych na 
drodze do wieży, jeden z tych słupków jest przewrócony. O sprawie tej Pan radny raz już 
mówił na posiedzeniach Komisji.
W Niemirowie, kiedy była impreza dla seniorów, przykro było patrzeć na otoczenie świetlicy 
i placu zarastającego chwastami.
Na posiedzeniu komisji przedstawiono informację dotyczącą stanu bezpieczeństwa na terenie 
gminy.  Zdaniem Pana radnego sytuacja ta woła już na alarm. Wcześniej,  przez szereg lat, 
Gmina  Mielnik  była  na  tle  powiatu  postrzegana  jako  jedna  z  najbezpieczniejszych  gmin. 
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Teraz ilość zdarzeń na terenie naszej gminy jest taka sama jak na terenie innych gmin.
W  informacji  przekazanej  przez  Komendę  Powiatową  Policji  brakuje  jeszcze  2  zdarzeń: 
dochodzenia w sprawie wywożenia nieczystości płynnych i drugiego dochodzenia w sprawie 
śmieci.
Czy w tej sytuacji możemy czuć się bezpiecznie? Prowadzone dochodzenia obejmują cały 
zakres życia publicznego – od drobnych bójek do zarządzania i sprawowania władzy. Co i jak 
możemy z tym zrobić?

Pani Nella Boguszewska
Zwróciła  się  z  apelem  do  Pana  Wójta  o  podjęcie  działań  mających  na  celu  zachowanie 
walorów  krajobrazowych  i  przyrodniczych  Topoliny.  Następuje  powolna  degradacja  tego 
obszaru,  Topolina  jest  rozjeżdżana  przez  crosy.  Kiedyś  pasły  się  tam  krowy  i  dobrze 
zarządzały tym obszarem,  teraz Topolina jest  rozjeżdżana motorami  i  samochodami.  Przy 
wjeździe  do Topoliny stoi  znak zakazujący wjazdu, nikt  go nie  przestrzega.  Panuje w tej 
sprawie pełna ignorancja i brak wrażliwości.
Poprosiła aby przy okazji prowadzenia różnych inwestycji w Mielniku nie zatracić unikalnego 
charakteru tej miejscowości. Nie możemy zatracić tego, co jest najcenniejsze.
W folderach,  w których  promujemy  Mielnik,  jest  on  pokazywany  sielsko,  jest  to  jednak 
pewna kpina z turysty, bo coraz rzadziej tę sielskość można w Mielniku znaleźć. 

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, że zgadza się z opinią, że crosy nie powinny jeździć po Topolinie Ostatnio Wójt 
wyraził zgodę na zlot motocykli w Mielniku, zlot ten organizują poważne osoby i Wójt jest 
pewien, że nie dojdzie do uszkodzenia murawy w Topolinie.
Jeśli  chodzi  o  znak  zakazujący  wjazdu  samochodów  do  Topoliny,  to  policja  powinna 
pilnować jego przestrzegania. Nie ma jednak możliwości aby ustawić tam policjanta.

Pan Jan Zduniewicz
1. Źle dzieje się na ulicach w Mielniku, jest brudno, należy zlecić Zakładowi Gospodarki 

Komunalnej  sprzątnięcie  ulic.  Stwierdził,  że  w  sprawie  tej  brak  jest  komunikacji 
pomiędzy Urzędem Gminy a Zakładem Gospodarki Komunalnej.

2. W trakcie  sesji  objazdowej  wskazano  potrzebę  naprawy witacza  przy  promie.  Do 
dzisiaj (a było to w czerwcu) witacz nie został naprawiony.

3. Sprawa wałęsających się psów – nie rozwiąże tego pismo do komendanta policji, jest 
to problem Wójta Gminy. Przy Zakładzie Gospodarki Komunalnej są piękne i puste 
klatki, należy umieścić tam psy. Może wówczas odnajdą się ich właściciele, jeśli tak 
się nie stanie, psy należy umieścić w schronisku. Na pewno jest to nasz problem a nie 
komendanta policji i sami go musimy rozwiązać.

Pan Wiesław Piotrowski – sołtys wsi Mętna
Poinformował  o  mrugających  we  wsi  od  pół  roku  żarówkach  oświetlenia  ulicznego. 
Koniecznie trzeba to naprawić.

Pan Adam Tobota
Przedstawił  radnym  informację  uzyskaną  od  Dyrektora  ZOZ  w  sprawie  funkcjonowania 
Ośrodka Zdrowia w Mielniku. Trzy razy w tygodniu będzie przyjeżdżał do Mielnika lekarz z 
Łosic,  dwa  dni  w  tygodniu  będzie  przyjmowała  Pani  doktor  Terpiał  a  po  południu  do 
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dyspozycji  pacjentów będzie  doktor  Stawski.  Okrojone  zostały  godziny  świadczenia  tych 
usług, nie tak jak wszyscy lekarze rodzinni do godz. 18, u nas zostało to skrócone do 11 lub 
12. Już w ten sposób pozbawieni zostaliśmy możliwości korzystania z usług lekarskich w 
pełnym zakresie.
Ośrodek Zdrowia w Mielniku przynosi straty dla ZOZ. Jak długo w tej sytuacji Dyrektor ZOZ 
zechce  utrzymywać  Ośrodek  Zdrowia,  który  generuje  straty?  Może  to  oznaczać,  że  w 
niedalekiej przyszłości Ośrodek Zdrowia może przestać funkcjonować.
Dyrektor  ZOZ nie  umiał  odpowiedzieć  na pytanie,  czy w końcu będziemy mieli  jednego 
lekarza w Mielniku, twierdzi, że zrobił w tej sprawie wszystko.
Pan radny Tobota stwierdził,  że  obecnie  na rynku jest  deficyt  lekarzy,  zwłaszcza lekarzy 
rodzinnych. W Mielniku nie mamy nic do zaoferowaniu potencjalnemu kandydatowi – brak 
jest mieszkania, pensja w wysokości 50 % tego, co zarabiają lekarze rodzinni.
Brak jest zabezpieczenia wizyt domowych, Dyrektor ZOZ powiedział że lekarz ma 3 dni na 
zrealizowanie wizyty domowej. Nie należy więc denerwować się, jeśli nie przyjedzie w dniu 
zgłoszenia takiej potrzeby.
Pan radny zaproponował aby Rada Gminy,  poprzez swoje Komisje, szerzej zajęła sie tym 
problemem.

Pan Włodzimierz Pielach – Komendant Strażnicy Straży Granicznej w Mielniku
Pan Komendant Pielach poinformował, że jeśli chodzi o bezpieczeństwo granic, to wszystko 
jest  w  jak  najlepszym  porządku.  Co  do  bezpieczeństwa  będącego  w  kwestii  policji  Pan 
Pielach nie będzie się wypowiadał.
Pan Komendant w imieniu Komendanta Wojewódzkiego SG zaprosił wszystkich na otwarcie 
nowej placówki Straży Granicznej w Mielniku przy ulicy Królewskiej 48 B, które odbędzie 
się w dniu 25 września br. o godz. 1300. Wcześniej o godz.1030 odbędzie się msza w cerkwi, o 
godz.  1130 msza  w  kościele,  przemarsz  pod  obiekt  placówki,  potem  uroczyste  otwarcie, 
poczęstunek (grochówka wojskowa), zwiedzanie budynku strażnicy. O godz. 1400 włączony 
zostanie systemy monitoringu i od tej chwili już niektóre strefy będą zamknięte na stałe i 
niedostępne dla osób postronnych. 

Do punktu 18.

Wobec wyczerpania  porządku obrad XXVI sesji Rady Gminy Pan Przewodniczący 
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie.

Protokołowała:
Elżbieta Szymańska
                                                                                                    Przewodniczący Rady

                                                                                                           Stefan Troc
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